H 10 DRIVERS STILL IN FOR THE TITLES IN U18 AND THE ACADEMY, SUSPENSE REMAINS COMPLETE!

The first edition of the CIK-FIA “U18” World Championship will enter its decisive phase this weekend on the circuit of Val d'Argenton (Breuil s/Argenton) in France and will designate the first “U18” World Champion of a new era for Karting. 

Suspense will be at its peak for this third and last round to be run in France as ten Drivers can still mathematically be crowned, with the two leaders of the provisional Championship classification on the same number of points! The Briton Jake Dennis (Top Kart) and the Finn Teemu Suninen (Maranello) have 36 points each after the events already held in Germany and Spain. Winner in Spain, the Northern Irishman Adam Stirling (Intrepid) is only 4 small points down, and if he were to prevail again at Val d'Argenton his win would automatically give him the title as the points difference between those allocated for the first and second positions is 5 units. Behind these three, seven additional Drivers still have a chance to be awarded the World Champion title, even if circumstances will have to be particularly favourable to enable them to achieve this feat. Everything remains mathematically possible for Finland’s Matias Köykkä (Maranello) and Ville Mäntylä (Energy), for the Irishman John Norris (Intrepid), the Italian lady Driver Chiara Poletto (Parolin), the Frenchman Vincent Fraisse (Intrepid), Britain’s Jordan Chamberlain (Intrepid) and Spain’s Victor Colome (Intrepid). 

While the fight for the Drivers’ title will be the most visible and commented one, let us not forget that the make used by the winning Driver will be awarded a world title as within the framework of this new Championship the FIA has also created a title of CIK-FIA Karting World Champion for Makes. Out of the 14 entered makes at the start, 5 are still in contention for the supreme consecration before this final rendez-vous! 

In the supporting category of the “U18” World Championship, the CIK-FIA Karting Academy Trophy, there is also something new in the air of international Karting. With its thirty-three 13-15 year-old Drivers from as many different countries, the Trophy almost looks like a real Nations’ Cup and, thanks to the identical equipment for everyone, a very warm atmosphere reigns between all the participants, Drivers, Mechanics, parents or accompanying persons. Double winner in Germany, well classified in Spain, the Frenchman Anthoine Hubert goes to the event as leader, with a rather comfortable lead and the advantage of performing before a public who will totally support him. Behind him, there are nine Competitors who are however still in with a chance of landing the title. Hubert’s strongest opponent could be Finland’s Niklas Tiihonen, who has finished second, third, fourth and fifth since the beginning of the competition. At the moment, the Top 10 is a stranglehold of European Drivers as it also includes the Greek Fillipos Kalesis, the Estonian Hans Villemi, the Briton Roy Johnson, the Swiss Séverin Amweg, the Monaco Driver Charles Leclerc, the Dutchman Max Koebolt and the Swede Hannes Nilsson. But, having taken their bearings in Germany, Drivers from outside Europe are gradually increasing in power. In addition to aiming at a final place in the Top 10, South-Americans, as well as Asians and a South-African Competitor will have a small internal battle to be the first of those who are not Europeans. In this little game, the Brazilian Victor Franzoni has the edge on the Argentinean Federico Paolini, the Chinese Kang Ling and the South-African Michael Taylor. 

Each round of these new World Championship and Academy Trophy is concentrated on three days and has the specificity of beginning with an educational programme called EduKart. Competition will therefore start at Val d'Argenton on Friday 1st October with a small theoretical exam carried out on electronic terminals with touch-sensitive screens: Drivers will have to answer a number of questions focussed on their knowledge of the sporting and technical regulations, on safety, on the history and patrimony of Karting or on the anti-doping fight. Karts will initially run on the track on Friday afternoon, with a succession of non-qualifying practice sessions. On Saturday 2nd October, qualifying practice will take place at the end of the morning, followed in the afternoon by 12 qualifying heats. The morning of Sunday 3rd October will be dedicated to the last qualifying heats, which will be a deciding factor for the constitution of the starting grids of the final phase races scheduled for the afternoon. The FFSA (French Federation of Automobile Sport) has added to the programme of the event a race reserved for KF3 karts. In order to celebrate the return of an international event on his circuit, the Organiser will grant free access to the public, and various attractions are scheduled. Finally, Eurosport will be present on the circuit to prepare a 26-minute magazine to be broadcasted on Thursday 14th October on Eurosport 2.

AVEC 10 PRÉTENDANTS AUX TITRES EN M18 ET ACADÉMIE, LE SUSPENSE RESTE ENTIER !

La première édition du Championnat du Monde « M18 » de la CIK-FIA entre dans sa phase décisive ce week-end, sur la piste du Val d'Argenton (Breuil s/Argenton), en France, et désignera le premier Champion du Monde « M18 » d'une nouvelle ère pour le Karting. 

Comble du suspense, au seuil de cette troisième et dernière épreuve à courir en France, dix Pilotes peuvent encore être mathématiquement couronnés, alors que les deux Pilotes actuellement leaders au classement provisoire du Championnat sont à égalité de points ! Le Britannique Jake Dennis (Top Kart) et le Finlandais Teemu Suninen (Maranello) comptent chacun 36 points au terme des épreuves précédemment disputées en Allemagne et en Espagne. Vainqueur en Espagne, l'Irlandais du Nord Adam Stirling (Intrepid) ne compte que 4 petits points de retard et s'il venait à s'imposer à nouveau au Val d'Argenton, sa victoire lui vaudrait automatiquement le titre, la différence de points entre ce que rapporte une première et une deuxième places étant de 5 unités. Derrière ces trois Pilotes, sept autres peuvent encore caresser l'espoir d'être sacré Champion du Monde, même si les circonstances devront leur être particulièrement favorables pour y parvenir. Tout reste mathématiquement possible pour les Finnois Matias Köykkä (Maranello) et Ville Mäntylä (Energy), l'Irlandais John Norris (Intrepid), l'Italienne Chiara Poletto (Parolin), le Français Vincent Fraisse (Intrepid), le Britannique Jordan Chamberlain (Intrepid) et l'Espagnol Victor Colome (Intrepid). 

Si la chasse au titre « Pilotes » sera la plus visible et la plus commentée, il ne faut pas oublier que la marque qui équipera le Pilote vainqueur se verra décerner un titre mondial, puisque dans le cadre de ce nouveau Championnat, la FIA a aussi créé un titre de Champion du Monde des Marques de Karting de la CIK-FIA. Sur les 14 marques engagées au départ, 5 sont encore en course pour la consécration suprême au seuil de cet ultime rendez-vous ! 

Catégorie de support du Championnat du Monde « M18 », le Trophée Académie de Karting de la CIK-FIA fait aussi souffler un vent nouveau sur le Karting international. Avec ses 33 Pilotes de 13 à 15 ans originaires d'autant de pays différents, le Trophée a des allures de véritable Coupe des Nations et, le matériel étant identique pour tous, il y règne une ambiance très cordiale entre tous les participants, qu'ils soient Pilotes, Mécaniciens, parents ou accompagnateurs. Double vainqueur en Allemagne, bien placé en Espagne, le Français Anthoine Hubert aborde l'épreuve en leader, avec une avance plutôt confortable et l'avantage de pouvoir évoluer face à un public acquis à sa cause. Derrière lui, ils sont cependant encore neuf à pouvoir prétendre figurer au sommet du classement. Le plus sérieux adversaire d'Hubert pourrait être le Finnois Niklas Tiihonen, abonné aux accessits depuis le début de la compétition. Pour l'heure, le Top 10 est monopolisé par les Pilotes européens avec également le Grec Fillipos Kalesis, l'Estonien Hans Villemi, le Britannique Roy Johnson, le Suisse Séverin Amweg, le Monégasque Charles Leclerc, le Néerlandais Max Koebolt et le Suédois Hannes Nilsson. Mais après avoir pris leurs marques en Allemagne, les extra-Européens montent petit à petit en puissance. En plus de viser un Top 10 final, Sud-Américains, Asiatiques et le Sud-Africain se livreront à une petite lutte interne pour s'adjuger la première place des non-Européens. À ce petit jeu, le Brésilien Victor Franzoni tient la corde, face à l'Argentin Federico Paolini, le Chinois Kang Ling et le Sud-Africain Michael Taylor. 

Concentrée sur trois journées, chaque épreuve de ces nouveaux Championnat du Monde et Trophée Académie a la particularité de commencer par un programme d'éducation appelé ÉduKart. Ainsi donc, la compétition au Val d'Argenton débutera ce vendredi 1er octobre par un petit examen théorique pratiqué sur des terminaux électroniques à écran tactile et les Pilotes auront à répondre à un certain nombre de questions portant sur leur connaissance de la réglementation sportive et technique, sur la sécurité, sur l'histoire et le patrimoine du Karting ou sur la lutte contre le dopage. La première montée en piste des karts est prévue ce vendredi après-midi, avec une succession de séances d'essais non-qualificatifs. Samedi 2 octobre auront lieu en fin de matinée les essais qualificatifs, suivis dans l'après-midi de 12 manches qualificatives. La matinée du dimanche 3 octobre sera consacrée aux dernières manches qualificatives, déterminantes pour la constitution des grilles de départ des courses de phase finale de l'après-midi. La FFSA (Fédération Française du Sport Automobile) a ajouté au programme de l'épreuve une course réservée aux karts de KF3. Pour célébrer le retour d'une épreuve internationale sur son circuit, l'Organisateur a prévu d'accorder l'entrée libre aux spectateurs, ainsi que diverses animations. Eurosport, enfin, sera présent sur place pour préparer un magazine de 26 minutes qui sera diffusé le jeudi 14 octobre sur Eurosport 2.

